
Dagsorden til møde i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole 
Mandag d. 4. oktober fra kl. 18.30 – 21.00 på afdeling Rindum 
 

Fraværende: Lars, Jesper, Carsten 
 
 

Dagsorden: Beslutning: 

18.30 – 18.30 
Pkt. 91 
Godkendelse af referat: 
(Fast punkt) 
 
Sagsfremstilling: 
 
Bilag: 
Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 2. sep-
tember er tidligere udsendt. 
 
Indstilling: 
Info 
 

Der er ikke indkommet ændringer til referatet. 
Referatet er godkendt. 

18.30 – 18.40 
Pkt. 92 
Nyt fra eleverne: 
(Fast punkt) 
 
Punktet er til drøftelse. 
 

Eleverne deltager ved næste møde i november. 

18.40 – 19.00 
Pkt. 93 
Arbejdet med skolebestyrelsens princip-
per 
 
Vi vil på mødet afslutte arbejdet med skole-
bestyrelsens SKAL principper. Det om-
handler skolens arbejde med elevernes ud-
vikling i skolens faglige og sociale fælles-
skaber. Det er fortsat væsentligt princip-
perne er korte og præcise i deres udtryk.  
 
Oplæg fra Jesper, Gitte og Maria. 
 
Bilag: 
Princip for skolens arbejde med elevernes 
udvikling i skolens faglige og sociale fæl-
lesskaber 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 

Princippet er gennemgået og vedtaget. 



Dagsorden: Beslutning: 

19.00 – 19.20 
Pkt. 94 
Kommunikation på AULA 
 
AULA har nu været fungerende i to år.  
Der har været en forældrehenvendelse vedr. 
opslagstavlen og brugen af denne.  
Spørgsmålet er derfor, hvordan kommuni-
kationen på AULA bedst kan foregå, så den 
understøtter samarbejdet mellem skole og 
hjem.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Kort præsentation af henvendelse fra forælder. 
 
Der er en oplevelse af, at kommunikation på Aula er 
mere målrettet end det var sagen ift. lærerintra. 
 
Skolen har en forpligtelse i at lave opslag fra andre 
kommunale institutioner. 
 
Derudover laves ikke reklameopslag for andre. 
 
Det er oplevelsen, at man godt som forælder kan 
grovsortere i opslag – hellere ét opslag for meget end 
ét for lidt. 
 
Diverse tilgange drøftet: 
Opslag – forventer ikke svar fra modtageren 
Beskeder – der åbnes for let tilgang for svar fra mod-
tageren 
Opslag – nice to know 
Beskeder – need to know 
 
Der er enighed om, at kommunikationen fungerer fint 
pt – og bestyrelsen forholder sig ikke yderligere til 
dette. Såfremt der kommer flere henvendelser forhol-
der bestyrelsen sig til emnet igen. 

19.20 – 19.35 
Pkt. 95 
Frihedsgrader i dette skoleår 
 
Der er givet mulighed for, at elevplaner re-
duceres samt den understøttende undervis-
ning inddrages til to-lærer undervisning. 
Endvidere kan kravet om linjefagskompe-
tence samt kravet til kvalitetsrapporten ude-
lades.  
 
Skolen kommer med en status. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

  
Maria præsenterer for afdeling Rindum: 
På Ringkøbing Skole, afdeling Rindum omlægges 
med afsæt i ovenstående én ugentlig lektion UUV til 
to-lærer tid for henholdsvis 1. og 2. årgang. For klas-
serne på begge årgange vil det være for yderligere at 
understøtte elevernes faglige og sociale udvikling. 
Overgangen fra 0. klasse til 1. klasse kan af mange 
opleves som endnu et skifte tidligt i deres skoleforløb, 
da der kommer nye voksne omkring børnene. En eks-
tra lektion med to lærere/pædagoger på klassen, vil 
derfor give mulighed for både at støtte op om denne 
overgang, samt de tiltag, der allerede arbejdes med. På 
2. årgang er der på afdeling Rindum to meget store 
klasser. Én ekstra lektion med to lærere vil derfor give 
mulighed for yderligere indsats med støtte på klassen 
samt holddeling. 
Lektionen vil blive reduceret i tidsrummet fra kl. 
13.05 – 13.55, hvor der i forvejen er eleverne fra 0. 
klasse i SFO. Reduktionen vil derfor ikke udvide åb-
ningstiden i fritidsdelen. 
 
Gitte præsenterer for afdeling Alkjær: 
På Ringkøbing Skole, afdeling Alkjær konverteres der 



Dagsorden: Beslutning: 

for følgende klasse: M3 (Modtagelsesklasse mel-
lemtrin), yderligere i alt 2,75 time pr. uge af under-
støttende undervisning til to-lærer timer for klassen: 2, 
25 time UUV samt 0,5 time reduktion i pausetid. M3 
er skemalagt ud fra 4. årgangs timetildeling, og det er 
således al UUV der omlægges til to-lærer timer for 
klassen. 
Omlægningen foretages ud fra et både lærings- og 
trivselsperspektiv. Det er lærernes oplevelse og erfa-
ring, at det sproglige læringspotentiale optimeres væ-
sentligt for de 2-sprogede elever på mellemtrinnet ved 
kortere skoledage og tilsvarende flere to-lærer timer 
til rådighed i klassen.  
Skoledagens samlede længde i M3 er dermed nu 
28,75 timer pr. uge, hvor den er 31, 5 i øvrige klasser 
på mellemtrinnet. Skoledagene for M3 er placeret alle 
hverdage i tidsrummet 7.45 – 13.30. 
Reduktionen påvirker ikke åbningstiden i fritidsdelen. 
 
Der gives udtryk for en holdning om, at der kan evalu-
eres på den yderligere afkortelse af skoledagen, såle-
des en given effekt vil kunne dokumenteres. 
Måden at gøre dette drøftes på et kommende møde. 
 
Det er ledelsens ønske at fastholde nuværende praksis 
med elevplaner/udviklingsark. Bestyrelsen imøde-
kommer dette. 
 
Linjefagsdækning på de to afdelinger er drøftet. 
 

19.35 – 19.50 
Pkt. 96 
Valg af ekstern til skolebestyrelsen 
 
Det blev sidste år besluttet, at valg af eks-
ternt skolebestyrelsesmedlem skulle afvente 
det første år, så skolebestyrelsen fik mulig-
hed for at komme i gang med sit arbejde, 
inden den lagde sig fast på, hvor et sådant 
eksternt medlem skulle hentes fra.  
 
Det skal derfor drøftes, hvorvidt man øn-
sker at have et eksternt medlem, og hvis 
dette er tilfældet, hvem der kunne komme 
på tale. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 

 
Det besluttes at udsætte punktet til kommende møde. 



Dagsorden: Beslutning: 

19.50 – 20.05 
Pkt. 97 
Lukkeuger i SFO’en uge 29/30 
 
Der er et ønske om, at skolebestyrelsen for-
holder sig til, hvorvidt der fremadrettet kan 
være fuldstændig lukket i ugerne 29/30.  
 
Oplæg fra Lars Redder 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
DB gennemgår punktet. 
 
Der er tidligere vedtaget en principbeslutning på Alk-
jærskolen grundet situation med begge forældres an-
sættelse i turistbranchen. 
 
Kan det undersøges, om der er et forældrebehov, in-
den der træffes beslutning? 
Er der principbeslutninger vedr. fuldstændige lukke-
uger i andre omkringliggende byer? 
Kan der laves aftale med SFO i andre byer eller alter-
nativt med lokal børnehave? 
 
Det er svært at planlægge med antal tilmeldte børn i 
sommerperioden – flere tilmeldte dukker ikke op. 
 
Det besluttes, at DB/LRJ undersøger mulighederne for 
at dække uge 29/30 i samarbejde med børnehaverne. 
 
Punktet drøftes på et kommende møde. 
 

20.05 – 20.15 
Pkt. 98 
Økonomi 
 
Budgetopfølgning pr. 30.9.2021 fra hen-
holdsvis afdeling Alkjær og afdeling Rin-
dum er endnu ikke klar til dette møde, hvor-
for punktet udgår denne gang.  
 
Bilag: 
Budgetopfølgning fra begge afdelinger 
 
Indstilling:  
Punktet er til orientering. 
 

 
Alkjær budget kort gennemgået v. Gitte 
Rindum budget kort gennemgået v. Maria 
 
Bestyrelsen har taget budgetorientering til efterret-
ning. 
 
 

20.15 – 20.50 
Pkt. 99 
Orienteringspunkter 
 Nye Veje – status v. Dorthe Balle 
 Invitation til temadag vedr. unges alko-

holkultur (se bilag) 
 Folkeskolernes samråd d. 2. november. 

Tilmelding senest d. 26.10. til MBR 
 

 
Indstilling:  
Punktet er til orientering  
 

 
 Nye Veje – status v. Dorthe Balle 

Fag-Med besluttede på møde d. 15/9, på baggrund 
af ca. 40 siders høringssvar vedr. Reorganisering 
af Nye Veje på det specialiserede område at ind-
stille til Børne-Familieudvalget, at der ikke blev 
taget beslutninger på B&F møde d. 22/9 som plan-
lagt. Den indstilling har B&F udvalget taget til ef-
terretning, beslutningen er udsat til byrådsmødet i 
december. Det betyder, at der fortsat ikke er afkla-
ring i forhold til SCV og den fremtidige organise-
ring. Processen omkring ansættelse af ny afde-
lingsleder i SCV er blevet udsat og DB fortsætter 
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indtil videre som leder af SCV.  
Bestyrelsens ansvar for SCV fortsætter således 
også efter d. 1/1. 
 

 Invitation til temadag vedr. unges alkoholkultur 
(se bilag) 
Vi har fået tilsendt invitation til d. 2/11 – Jens re-
præsenterer skolebestyrelsen ved dette arrange-
ment. 
 

 Folkeskolernes samråd d. 2. november. Tilmel-
ding senest d. 26.10. til MBR 
Såfremt man har lyst og mulighed, så kan der til-
meldes ved Maria. Indtil videre deltager Maria, Je-
sper og Jens. Maria tilmelder. 

 
Pkt. 100 
20.50 – 21.00 
Eventuelt 

Planlægning af møder. Kan mødet d. 4/11 flyttes til d. 
3/11? Maria hører Jesper, Carsten og Lars om dette. 
Maria meddeler endelig dato til bestyrelsen. 
 
Orientering fra arbejdsgruppe DSA – pkt. til næste 
møde. (dec?) 
 
Harmonisering af åbningstider i SFO – pkt. til næste 
møde. (dec,?) 
 
Evaluering af skolestart – pkt. til næste møde.  
 
Forældrehenvendelse vedr. venskabsløb – rammer for 
indsamlingsaktiviteter på Ringkøbing Skole drøftes på 
kommende møde (Dec.?) 
 
Det er nu besluttet, at 6. årgangs tur for begge afdelin-
ger går til Bornholm. 
 

 
Punkter til kommende møder: 

 
Trafiksikkerhed – skolevej Afdeling Rindum. 
 
Hvad gør vi for de dygtige elever? 
 
Brug af karakterer i overbygningen – opmærksomhed 
på en feedback kultur 
 
Antimobbeplan – trivselsplan 
 
Mål- og indholdsbeskrivelse for skolefritidsordninger. 
 
Lektier i forbindelse med frihed fra skolen. Dette er et 
ønske fra afdeling Alkjær 
 



Dagsorden: Beslutning: 

Skolefotografering – Hvilken praksis skal vi arbejde 
videre ud fra? 
 
Frihedsgrader i dette skoleår – måder at evaluere 
indsatsen. 
 
Valg af ekstern til skolebestyrelsen 
 
Lukkeuger i SFO’en uge 29/30 – tilbagemelding 
fra drøftelser med bh. 
 
Orientering fra arbejdsgruppe DSA  
 
Harmonisering af åbningstider i SFO  
 
Evaluering af skolestart 
 
Forældrehenvendelse vedr. venskabsløb – rammer 
for indsamlingsaktiviteter på Ringkøbing Skole 

 
Næste møde er d. 4. november på afdeling Alkjær.  


